
PROTOKÓŁ 

ZGROMADZENIA ZWIĄZKU GMIN DOLNEJ ODRY 

z  dnia 20 sierpnia 2020r. 

 Dnia 20 sierpnia 2020 roku o godz. 12.00  w Sali Konferencyjnej Urzędu Gminy 

Bielice, odbyło się posiedzenie Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry z siedzibą w 

Chojnie. 

W Zgromadzeniu uczestniczyli Wójtowie, Burmistrzowie i Przedstawiciele gmin 

członkowskich Związku Gmin Dolnej Odry z siedzibą w Chojnie. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry pani Danuta Maria 

Ankutowicz otworzyła  i poprowadziła obrady Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry. 

Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry stwierdziła obecność 8 

z 10 przedstawicieli Gmin członków Związku.  

Wymóg quorum został spełniony. 

Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry przywitała wszystkich i 

przedstawiła proponowany porządek obrad stanowiący załącznik nr 2 do niniejszego 

protokołu. 

1. Otwarcie obrad, przywitanie uczestników. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z obrad Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry z dnia  

4 czerwca 2020 r. 

4. Uchwała NR LXXXIII.161.2020 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Szczecinie z dnia 6 kwietnia 2020 r. w sprawie wydania opinii o sprawozdaniu  

z wykonania budżetu Związku Gmin Dolnej Odry z siedzibą w Chojnie za 2019 rok wraz 

z informacją o stanie mienia. 

5. Dyskusja i głosowanie nad projektem Uchwały nr ..../2020 Zgromadzenia Związku Gmin 

Dolnej Odry z dnia 20 sierpnia 2020 roku w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z 

wykonania budżetu oraz sprawozdania finansowego Związku Gmin Dolnej Odry za 2019 

rok. 

6. Uchwała Nr CLII.301.2020 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Szczecinie z dnia 19 czerwca 2020 r. w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Związku Gmin Dolnej Odry w sprawie udzielenia Zarządowi Związku Gmin 

Dolnej Odry absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2019. 

7. Dyskusja i głosowanie nad projektem Uchwały nr .../2020 Zgromadzenia Związku Gmin 

Dolnej Odry z dnia 20 sierpnia 2020 roku w sprawie udzielenia Zarządowi Związku Gmin 

Dolnej Odry z siedzibą w Chojnie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2019 rok. 

8. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku: Czy ktoś ma 

uwagi do porządku dzisiejszych obrad?  

Uwag brak! 

W jawnym głosowaniu 8 głosami „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymał się” jednogłośnie 

zatwierdzono porządek obrad. 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku przeszła do punktu 

3 porządku obrad - zatwierdzenie protokołu z obrad Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry z dnia 4 czerwca 2020 roku. 

Danuta Maria Ankutowicz - Przewodnicząca Zgromadzenia Związku, czy są uwagi do  

protokołu z obrad Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry z dnia 4 czerwca 2020 roku. 

Uwag brak! 



Danuta Maria Ankutowicz - Przewodnicząca Zgromadzenia Związku:  kto z państwa jest  

„za” przyjęciem protokołu z obrad Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry z dnia             

4 czerwca 2020 roku. 

W jawnym głosowaniu 8 głosami ,,za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymał się”, jednogłośnie 

przyjęto protokół z obrad Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry z dnia 4 czerwca 2020 

roku., (protokół z dnia 4 czerwca 2020 roku stanowi załącznik nr 3  do niniejszego protokołu).  

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku przeszła do punktu 

4 porządku obrad - Uchwała NR LXXXIII.161.2020 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 6 kwietnia 2020 r. w sprawie wydania opinii o 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Związku Gmin Dolnej Odry z siedzibą w Chojnie za 

2019 rok wraz z informacją o stanie mienia. 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku odczytała 

zgromadzonym treść uchwały NR LXXXIII.161.2020 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 6 kwietnia 2020 r. w sprawie wydania opinii o 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Związku Gmin Dolnej Odry z siedzibą w Chojnie za 

2019 rok wraz z informacją o stanie mienia.( załącznik nr 4 do protokołu). 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku przeszła do punktu 

5 porządku obrad - dyskusja i głosowanie nad projektem Uchwały nr ..../2020 Zgromadzenia 

Związku Gmin Dolnej Odry z dnia 20 sierpnia 2020 roku w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania z wykonania budżetu oraz sprawozdania finansowego Związku Gmin Dolnej 

Odry za 2019 rok.  

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku odczytała treść 

projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu oraz 

sprawozdania finansowego Związku Gmin Dolnej Odry za 2019 rok. Wobec braku uwag do 

treści odczytanej uchwały poprosiła zgromadzonych o  głosowanie nad przyjęciem Uchwały 

nr ..../2020 Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry z dnia 20 sierpnia 2020 roku w 

sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu oraz sprawozdania finansowego 

Związku Gmin Dolnej Odry za 2019 rok. 

W jawnym głosowaniu 8 głosami ,,za”, 0 – „przeciw”, 0  – „wstrzymuję się” podjęto Uchwałę 

nr ..../2020 Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry z dnia 20 sierpnia 2020 roku w 

sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu oraz sprawozdania finansowego 

Związku Gmin Dolnej Odry za 2019 rok.(uchwała nr…/2019 wraz z głosowaniem  stanowi 

załącznik nr 5  do niniejszego protokołu. 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku przeszła do punktu 

6 porządku obrad - Uchwała Nr CLII.301.2020 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 19 czerwca 2020 r. w sprawie wydania opinii o wniosku 

Komisji Rewizyjnej Związku Gmin Dolnej Odry w sprawie udzielenia Zarządowi Związku 

Gmin Dolnej Odry absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2019. 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku odczytała 

zgromadzonym treść uchwały Nr CLII.301.2020 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 19 czerwca 2020 r. w sprawie wydania opinii o wniosku 

Komisji Rewizyjnej Związku Gmin Dolnej Odry w sprawie udzielenia Zarządowi Związku 

Gmin Dolnej Odry absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2019.( załącznik nr 6 do 

protokołu). 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku przeszła do punktu 

7 porządku obrad - Dyskusja i głosowanie nad projektem Uchwały nr .../2020 Zgromadzenia 

Związku Gmin Dolnej Odry z dnia 20 sierpnia 2020 roku w sprawie udzielenia Zarządowi 

Związku Gmin Dolnej Odry z siedzibą w Chojnie absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

za 2019 rok. 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku otworzyła 



dyskusję. 

Danuta Maria Ankutowicz - Przewodnicząca Zgromadzenia Związku oddała głos dla 

pana Jana Krzywickiego – Przewodniczącego Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry. 

Jan Krzywicki – Przewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry złożył członkom 

Zgromadzenia i dla całego Zarządu  wyrazy podziękowania za ogromny wkład pracy włożony 

przez cały zespół. Podziękował za zaangażowanie całego zespołu pracowników Biura 

Związku Gmin Dolnej Odry jak również członkom Rady Nadzorczej Spółki Gmin Dolnej 

Odry oraz osobom pośrednim zaangażowanym w pracę jednostki za sumienna pracę, 

wytrwałość i zdyscyplinowanie. 

Grzegorz Brochocki  – Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry 

przyłączył się do wypowiedzi pana Przewodniczącego, dziękując wszystkim za pracę                   

i wysiłek wniesiony w zaangażowanie członków jak również wszystkich  pracowników Biura. 

Podsumował cały rok pracy jako bardzo intensywny, trudny. Rok pełen zmian i bardzo 

intensywnej pracy głównie z ogromną dbałością o mieszkańców gmin zrzeszonych w 

Związku , ale też rok w którym należało podejmować niełatwe dynamiczne decyzje. Rok 

pełen zmian, rok intensywnego rozwoju Biura Związku  jak i osób w nim pracujących.  

Józef Piątek – Członek Zarządu: zmiany, które wprowadziliśmy w systemie 

gospodarowania odpadami, jak również stawka opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, to wszystko było ideą, by gospodarka odpadami  bilansowała się sama. Cieszy 

mnie to, że w tym systemie nie szukamy ludzi. 

Jan Adamski – Przewodniczący Rady Gminy Bielice: reforma śmieciowa zależy m.in. od 

ściągalności opłat za odbiór odpadów,  ważnym elementem systemu jest egzekucja należności 

z tego tytułu, jak wygląda ściągalność tego roku  w porównaniu z rokiem poprzednim?  

Agnieszka Sobczyńska – Główny Księgowy Związku: na dzień 31 grudnia 2019 r. w 

Związku Gmin Dolnej Odry kwota należności do zapłaty tytułem opłaty za odbiór i 

gospodarowanie odpadami komunalnymi wyniosły 6 184 516,51 zł, natomiast na dzień 30 

czerwca 2020 r. należność pozostała do zapłaty przez mieszkańców w kwocie  5 989 299,79 

zł. W związku z czym widać, że wszystkie działania podjęte w tym roku przez Zarząd, oraz 

Biuro Związku związane z windykacją odnoszą oczekiwane skutki, spada nam zaległość. 

Jan Adamski – Przewodniczący Rady Gminy Bielice poinformował o tym, czy nie można 

powrócić do zapisów uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłat, odnośnie zużycia wody ustalonego na 

podstawie wskazań legalizowanego wodomierza, za okres kolejnych, następujących po sobie, 

6 miesięcy wybranych przez właściciela nieruchomości z 12 miesięcy z poprzedniego roku 

kalendarzowego. Propozycje poparł argumentami takimi jak walka z suszą. Rozliczenie za 

okres 12 miesięcy spowoduje dla osób, które zużywają dużo wody, np. do ogrodów, 

nawadniania trawników, rolników, wyższe rachunki opłaty za gospodarowanie odpadów. 

W tym miejscu do obrad Zgromadzenia  dołączył Burmistrz Gminy Cedynia Pan Adam 

Zarzycki. 

Zgromadzenie  Związku Gmin Dolnej Odry obradował w 9 – osobowym składzie na  10 

członków Zgromadzenia  Związku Gmin Dolnej Odry. 

Wymóg quorum został spełniony.  

Jan Krzywicki – Przewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry odpowiadając na 

pytanie Pana Jana Adamskiego, zaproponował, aby w wolnych wnioskach w omawianym 

punkcie 8 porządku obrad wrócić do tematu,  jednocześnie podzielić się własnymi wnioskami 

i opiniami na temat wprowadzonych zmian w systemie. Chcemy omówić  i przedstawić nowe 

możliwości i propozycje całego zespołu.  

Bartłomiej Królikowski – Członek Zarządu podsumowując wypowiedzi swoich 

przedmówców Pana Jana Krzywickiego – Przewodniczącego Zarządu jak również Pana 

Grzegorza Brochockiego – Wiceprzewodniczącego Zarządu, dodał, że spojrzeć trzeba na 



okoliczności, sytuacja gospodarki odpadami komunalnymi jest trudna, dynamiczna, co rok 

dochodzą nowe wymagania określone ustawą. My jako społeczeństwo nie przywykliśmy do 

jednych zmian a już nadchodzą kolejne. Naszym zadaniem jest nie tylko wykonanie pewnej 

usługi przez firmę wyłonionej z przetargu ale również cały szereg wymagań dotyczących 

jakości i innych związanych z tym rzeczy.  Działamy pod presją ceny mimo wszystko 

chcieliśmy, aby ta cena była jak najniższa, możemy zgodzić się, że uniknęliśmy znacznych 

podwyżek dla poszczególnych gospodarstw to jest bardzo znaczny i istotny czynnik 

społeczny. Aczkolwiek nie było to takie proste. Nie była to oczywiście jedyna cześć zadania, 

wiele innych zadań i decyzji z którymi musieliśmy się zmierzyć jako członkowie Zarządu. 

Przepisy są coraz bardziej bezwzględne i okoliczności co raz bardziej trudniejsze. Samo 

wprowadzenie metody od ilości zużytej wody, tysiące deklaracji, praca całego zespołu 

pracowników Biura zasługuje na podziękowania. Dodam tylko tyle, że nie sposób było 

przewidzieć wyjątków od tej reguły, zawsze będą pojawiać się takie sytuacje, które nie 

przewidzieliśmy. Trzeba rozmawiać, wspólnie podejmować decyzję i rozwiązywać problemy, 

które dotyczą nie tylko poszczególnych gmin ale wszystkich zrzeszonych w Związku.  

Uważam również bezwzględnie, że osoba w Zarządzie pełniącą funkcje Przewodniczącego 

Związku Gmin Dolnej Odry powinna być z zewnątrz, osoba ta nie powinna jednocześnie 

pełnić funkcji wójta czy burmistrza.  Poza obowiązkami w Gminach mamy ogrom pracy na 

rzecz Związku. Uważam, że zatrudnienie kogoś z zewnątrz spowoduje to, że kontrola w 

Biurze Związku będzie większa, usprawni to pracę i działanie Związku.  

Danuta Maria Ankutowicz - Przewodnicząca Zgromadzenia Związku podziękowała za 

uwagę, powitała Pana Adama Zarzyckiego – Burmistrza Gminy Cedynia i przeszła do 

głosowania nad projektem Uchwały nr .../2020 Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry z 

dnia 20 sierpnia 2020 roku w sprawie udzielenia Zarządowi Związku Gmin Dolnej Odry z 

siedzibą w Chojnie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2019 rok.  

Danuta Maria Ankutowicz - Przewodnicząca Zgromadzenia Związku, kto z państwa jest 

„za” przyjęciem uchwały nr .../2020 Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry z dnia 20 

sierpnia 2020 roku w sprawie udzielenia Zarządowi Związku Gmin Dolnej Odry z siedzibą w 

Chojnie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2019 rok.  

W jawnym głosowaniu 9 głosami ,,za”,  0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymał się” przyjęto uchwałę 

nr .../2020 Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry z dnia 20 sierpnia 2020 roku w sprawie 

udzielenia Zarządowi Związku Gmin Dolnej Odry z siedzibą w Chojnie absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2019 rok. (uchwała nr…/2020 wraz z głosowaniem  stanowi załącznik 

nr 7  do niniejszego protokołu) 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku odczytała uchwałę 

nr .../2020 Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry z dnia 20 sierpnia 2020 roku w sprawie 

udzielenia Zarządowi Związku Gmin Dolnej Odry z siedzibą w Chojnie absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2019 rok.  

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku pogratulowała 

Zarządowi, podziękowała za zaufanie za trud pracy wniesiony na rzecz Związku.  

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku przeszła do punktu 

8 porządku obrad - Sprawy bieżące i wolne wnioski.  

Danuta Maria Ankutowicz - Przewodnicząca Zgromadzenia Związku oddała głos dla 

pana Jana Krzywickiego – Przewodniczącego Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry. 

Jan Krzywicki – Przewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry jeszcze raz 

podziękował wszystkim za kolejny rok ciężkiej pracy i poinformował zgromadzonych o 

obecnej sytuacji Związku. Przedstawił sytuacje przed którą stoi Związek: 

 poinformował zgromadzonych o zaawansowanych działaniach i pracach w tworzeniu 
kolejnego przetargu na odbiór i zagospodarowanie odpadów, obecna umowa trwa do 

końca przyszłego roku, poprosił, aby członkowie Zgromadzenia przesłali swoje 



propozycje i uwagi z którymi chcą się zmierzyć. Sugestię należy przesłać pocztą 

elektroniczna na adres Biura Związku, 

 poinformował zgromadzonych o przeprowadzonych wstępnych rozmowach odnośnie 
współpracy z prezesem Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w 

Myśliborzu jak również z prezesem Spółdzielni Usług Rolnych ROL – BUD w 

Trzcińsko- Zdrój, gdzie możliwe jest uruchomienie Punktu Selektywnej Zbiórki 

odpadów na terenie bazy logistycznej Spółki Gmin Dolnej Odry, tj. nawiązanie 

współpracy w temacie powtania małego PSZOK -u,   

 poruszył problem wywozu odpadów w zwartej zabudowie w gminie Lipiany, dotyczy 

to głównie częstotliwości wywozu odpadów segregowanych, poruszył temat 

właściwego rozwiązania problemu, 

 przedstawił temat jaki był poruszany na spotkaniu z  panią Iwoną Pawlicz – Dyrektor 
firmy „Eko–Myśl”. Spotkanie dotyczyło oceny dotychczasowej  współpracy między 

danym podmiotem a Związkiem, 

 poinformował o przetargu nieograniczonym, który obecnie jest już rozstrzygnięty na 
który członkowie zgromadzenia wyrazili zgodę. Przedmiotem przetargu jest - dostawa 

w formie leasingu operacyjnego dwóch używanych pojazdów specjalistycznych do 

wywozu odpadów komunalnych w Spółce Gmin Dolnej Odry w Chojnie,  

 została podpisana umowa na prowadzenie i przyjmowanie odpadów komunalnych do 
Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych tj. PSZOK znajdującego się 

w Myśliborzu dla gmin członkowskich Związku Gmin Dolnej Odry, umowa ma 

obowiązywać do końca tego roku tj. do 2020r.  

 poruszył kwestie organizacyjne Biura Związku takich jak rotacja pracowników, dodał, 

że zatrzymanie dobrego pracownika jest na ogół znacznie tańsze niż zatrudnienie 

nowego, właśnie dlatego warto zbadać w jakim stopniu problem rotacji dotyczy 

naszego Biura i zastanowić się jakie działania podjąć, aby najlepsi pracownicy 

pozostali w jednostce, 

 uporządkowany prawnie Statut pozwoli nam na podjęcie odpowiednich działań, nie 
ma już niedociągnięć z którymi borykaliśmy się przez dłuższy okres czasu, 

 pracownicy, którzy zostali zatrudnieni w strukturach Gmin tj., osoby zatrudnione w 
charakterze telepracownika, ich praca została na tym etapie oceniona bardzo 

pozytywnie, osoby te w dużej mierze pomagają i zdobywają odpowiednie informacje 

w celu pozyskiwania należności od naszych dłużników, gdzie wskaźnik pracy jakie 

wykonują najbardziej widoczny jest w przychodach, jak również w skali podań jakie 

wpływają do Biura Związku w sprawie indywidualnych rozliczeń, nie jest to łatwe dla 

Zarządu ale zmierza to wszystko w dobrym kierunku.  

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku podziękowała 

Przewodniczącemu Zarządu  za wystąpienie, poprosiła Pana Burmistrza Józefa Piątka o 

zabranie głosu. 

Józef Piątek – Członek Zarządu poinformował wszystkich zgromadzonych o bardzo ważnej 

kwestii dotyczącej sytuacji finansowej Związku  z którą musimy się zmierzyć na spotkaniu i 

podjąć słuszne decyzje odnośnie opracowania nowej stawki opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. Podejmując uchwałę w przedmiocie stawek musimy dokonać 

rzetelnej i wnikliwej kalkulacji, tak aby pobierane opłaty pokrywały rzeczywiste koszty 

związane z funkcjonowaniem systemu zagospodarowania odpadami na terenie gminy. 

Musimy zastanowić się od kiedy te zmiany powinniśmy wprowadzić. 

Bartłomiej Królikowski – Członek Zarządu zgłosił problem dotyczący częstotliwości 

wywozu  odpadów segregowanych w swojej gminie, głównie z nieruchomości, tj.,  

jednorodzinne  i lokale wielomieszkaniowe, wywóz odpadów przy tych nieruchomościach 

jest zdecydowanie zbyt rzadko. Po rozmowach z firmą Eko – Myśl przedstawił po krótce w 



jaki sposób można właściwie podejść do rozwiązania problemu głównie dotyczącego wywozu 

odpadów w zwartych zabudowach, kamienic, gdzie nie ma miejsca na przechowywanie 

worków z odpadami a tym samy brak dojazdu powoduje, że problem się nawarstwia i rodzi to 

napięcie wśród mieszkańców. Zaproponował, aby sprowadzić mniejsze wspólnoty do takich 

samych praw jak te duże, tj. traktować je jak wielolokalowe od pewnego poziomu, które 

można ustalić, tym samym zastąpić i wprowadzić w uzasadnionych przypadkach do małych 

wspólnot mniejsze pojemniki niż pojemniki o pojemności 1 100.  

 

Kolejno nastąpiła dyskusja.  

 

Jan Adamski – Przewodniczący Rady Gminy Bielice poruszył temat wywozu śmieci w 

Gminie Bielice a mianowicie.:  

 odbiór odpadów bio, głównie  wywożonych z lokali wielorodzinnych, powołał się na 
ustawę śmieciową, która zobowiązuje do obligatoryjnego odbierania odpadów 

zmieszanych i bio w okresie od kwietnia do października nie rzadziej niż raz na tydzień z 

budynków wielorodzinnych. Stwierdził, że są niedociągnięcia i zaniedbania ze strony 

Spółki Gmin Dolnej Odry, zasugerował aby komisja rewizyjna Związku Gmin Dolnej 

Odry przeprowadziła kontrolę w SGDO w kwestii prawidłowości funkcjonowania i 

przestrzegania terminów odbioru, 

 odbiór odpadów segregowanych tj. odpadów typu PET dla zabudowy wielorodzinnej, na 
obszarach wiejskich, zasugerował zmianę częstotliwości wywozu odpadów. 

Jan Adamski – Przewodniczący Rady Gminy Bielice: w związku z podjęciem uchwały w 

sprawie ustalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Bielice 

poprosił Panią Mecenas Małgorzatę Jurgiel o wyjaśnienie kwestii dotyczącej trybu 

przyjmowania uchwał i rozstrzygnięć prawnych.  

Małgorzata Jurgiel – Kancelaria Prawna poinformowała zgromadzonych o wymaganiach 

proceduralnych dotyczących wprowadzenia uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie poszczególnych gmin zrzeszonych w Związku. 

Sprzeczność podjętych uchwał z prawem stanowi podstawę do uchylenia uchwały przez 

wojewodę. Z informacji otrzymanych od niektórych gmin wynika, że kilka uchwał odnośnie 

wprowadzenia regulaminu zostało przez Wojewodę unieważnione. Ponadto w kilku gminach 

zaskarżone zostały przez Prokuraturę uchwały w sprawie ustalenia regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie gmin z lat poprzednich, te regulaminy, które obecnie 

obowiązują w gminach. Prokurator zarzuca głównie to, że powtarzane są zapisy ustawy. 

Poinformowała, że prześle odpowiednie zapisy w zakresie, w którym Związek Gmin ustala 

informacje dotyczące odpadów komunalnych, aby uniknąć powielania zapisów ustawy, i 

jednocześnie uniknąć  zarzutów od strony Wojewody i od strony Prokuratury.  

Agnieszka Opara-Żurakowska – pracownik Urzędu Gminy Stare Czarnowo, z up. Wójt 

gminy Stare Czarnowo pani Marzeny Grzywińskiej,  włączyła się do dyskusji w sprawie 

wprowadzenia Regulaminów utrzymania czystości i porządku na terenie poszczególnych 

gmin. Zwróciła uwagę na wadliwe orzecznictwo w przedmiocie utrzymania czystości i 

porządku na terenie gminy. Dodała, że uznanie skarżonych przepisów uchwały 

poszczególnych gmin za nieważne jest nadal w pełni uzasadnione.  

Do tej pory gminy same mogły ustalać, w jaki sposób wprowadzają selektywną zbiórkę 

śmieci. Teraz system ma być jednakowy dla wszystkich. Gminy mają obowiązek dostosować 

regulamin utrzymania czystości i porządku w gminie. Podlega on wielu regulacjom prawnym 

i zawsze wymaga dostosowania do specyfiki gminy i jej otoczenia. Z tego powodu jego 

opracowanie może zająć bardzo dużo czasu, wobec tego pani Agnieszka Opara- Żurakowska 

zaproponowała, aby wspólnie z Biurem Związku, z pomocą prawników, opracować jedną 

treść regulaminu, spójną dla wszystkich gmin członkowskich, aby skutecznie go uchwalić, 

https://www.atmoterm.pl/oferta/administracja/ocen-regulamin-uczip/
https://www.atmoterm.pl/oferta/administracja/ocen-regulamin-uczip/


bez naruszenia i sprzeczności z prawem. Zaproponowała aby przedstawić na kolejnym 

spotkaniu informacje o działalności  Spółki ponieważ Radni Gminy Stare Czarnowo maja 

mało informacji o działalności Spółki. Raport roczny z działalności Spółki Związku Gmin 

byłby mile widziany.   

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku podziękowała Pani 

Agnieszce Opara-Żurakowskiej, głos zabrał Józef Piątek – Członek Zarządu.  

Józef Piątek – Członek Zarządu odniósł się do wypowiedzi Pana Jan Adamskiego – 

Przewodniczącego Rady Gminy Bielice odnośnie częstotliwości odbierania odpadów bio          

z budynków wielolokalowych, informując, że na spotkaniach Zgromadzenia członków była 

mowa o dodatkowych miejscowościach wskazanych przez członków gmin, w których 

miejscowościach w gminach ta częstotliwość ma być zwiększona. Gmina Bielice nie 

wskazała tych miejscowości, tym samym nie została ujęta w przetargu. 

Dorota Mościcka – Dyrektor Biura Związku: w uchwale dopuszcza się zróżnicowanie 

częstotliwości odbierania odpadów, w szczególności w zależności od ilości wytwarzanych 

odpadów i ich rodzajów, z tym że w okresie od kwietnia do października częstotliwość 

odbierania niesegregowanych (zmieszanych) odpadów komunalnych oraz bioodpadów 

stanowiących odpady komunalne nie może być rzadsza niż raz na tydzień z budynków 

wielolokalowych i nie rzadsza niż raz na dwa tygodnie z budynków mieszkalnych 

jednorodzinnych. Na terenie gminy budynki wielolokalowe znajdują się również na obszarze 

wiejskim dlatego dopuszczamy, poprzez wskazanie przez gminy miejscowości, gdzie 

częstotliwość odbioru odpadów dopasowujemy według zapotrzebowania. Wobec powyższego 

proponuję, aby w przyszłym przetargu na odbiór i zagospodarowanie uwzględnić wskazane 

miejscowości do odbioru odpadów ze zwiększoną częstotliwością. My możemy jeździć 

wszędzie nawet po pięć razy w tygodniu, trzeba jednak pamiętać, że ponosimy przy tym 

koszty, każdego jednego przejazdu śmieciarki.  

 

Kolejno nastąpiła dyskusja. 

 

Grzegorz Brochocki  – Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry 

odniósł się do wypowiedzi Pani Agnieszki Opary – Żurakowskiej informując, że każda z 

gmin dostała projekt Regulamin utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 

wypracowany w części dotyczącej wywozu odpadów, natomiast każda gmina ma swoją 

specyfikę i każda gmina dostosowuje zapisy do swoich potrzeb jak również wszystkich 

problemów związanych z porządkiem na obszarze swojej gminy. Odniósł się również do 

wypowiedzi Pana Jana Adamskiego – Przewodniczącego Rady Gminy Bielice w sprawie 

rozliczenia półrocznego zużycia wody. Uznał, że opłata wykazywana za okres 6 miesięcy 

wybranych przez właściciela nieruchomości z 12 była błędem, pokazywała skrajne przypadki 

z którymi nie mogliśmy się zgodzić. Rozliczenie za okres 12 miesięcy jest jak najbardziej 

właściwy, a indywidualne przypadki dużego zużycia wody rozpatrujemy na posiedzeniu 

Zarządu, o czym już była mowa. Przedkładając uchwałę w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania z wykonania budżetu oraz sprawozdania finansowego Związku zwrócił się z 

prośbą do Pani Agnieszki Sobczyńskiej o przedstawienie jeszcze raz sytuacji finansowej 

Związku, zaznaczając z jak trudną sytuacją musimy się zmierzyć dokonując wyboru i 

wdrażając nowe wysokości stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

Agnieszka Sobczyńska Główny Księgowy Związku: wydatki na koniec czerwca wyniosły 

5.707.688,68 zł, co miesięcznie stanowi kwotę 951.281,44 zł, dochody natomiast do końca 

czerwca wyniosły 4.561.966,21 zł, co miesięcznie stanowią kwotę 760.327,70 zł. Jak 

wskazują dane dochody, pomimo prowadzonych działań w celu ściągnięcia długów 

mieszkańców nie pokrywają miesięcznych wydatków. Różnica między dochodami, a 

wydatkami na dzień 30 czerwca 2020 roku wyniosła 1.145.722,47 zł. W roku 2020 pokrycie 



wydatków jest możliwe tylko w wyniku wygenerowanej nadwyżki z lat poprzednich w 

kwocie 2.549.921,97 zł. W mojej ocenie istnieje duże prawdopodobieństwo, że w grudniu 

2020 roku na wydatki zabraknie ok.420.000,00 zł. Jeśli prognoza na rok 2020 sprawdzi się, 

wówczas Związek Gmin Dolnej Odry będzie musiał uruchomić kredyt krótkoterminowy już 

na początku 2021 roku. W związku z przedstawioną sytuacją proponuję zmiany stawki opłaty 

dla mieszkańców Związku:  

-wysokość stawek opłat od 01 października 2020 roku mogłaby wynieść 10,20 zł - dla 

nieruchomości jednorodzinnych z kompostownikiem, 10,80 zł – dla nieruchomości 

jednorodzinnych i wielorodzinnych bez kompostownika, 

- wysokość stawek opłat od 01 stycznia 2021 roku mogłaby wynieść 10,60 zł- dla 

nieruchomości jednorodzinnych z kompostownikiem, 11,00 zł – dla nieruchomości 

jednorodzinnych i wielorodzinnych bez kompostownika (rozliczenie finansowe stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu) 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku oddała głos dla 

pana Jana Krzywickiego – Przewodniczącego Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry. 

Jan Krzywicki – Przewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry przedstawił jak 

wygląda obecnie rynek odbioru i zagospodarowania odpadów, wzrost cen za przyjęcie 

odpadów przez instalacje przetwarzania, ma wpływ na stawki, które gospodarstwa domowe 

płacą za odbiór śmieci. Dlatego ważne jest, żeby poznać powody tych podwyżek, wzrost 

kosztów działalności instalacji, brak konkurencji pomiędzy nimi, czy wzrost opłaty 

marszałkowskiej, to wszystko wpływa na wzrost ceny. Rynek dyktuje nam ceny. My jako 

Zarząd proponujemy  rozwiązania, mogące służyć lepszemu działaniu. Musimy  wiedzieć 

jakie koszty i jaki nakład pracy ponosimy aby zagospodarować chociażby 1 tonę odpadów. 

Nikt nie zwolni nikogo od obowiązku odbioru i zagospodarowania odpadów komunalnych. 

My jako Wójtowie i Burmistrzowie jesteśmy za to odpowiedzialni. Posiadamy  swoją spółkę, 

która się rozwija. Dodał, że od niedawna również realizuje także odbiór i zagospodarowanie 

odpadów selektywnych z nieruchomości zamieszkałych z terenu gmin członkowskich 

Związku. Chcę, aby każdy zmierzył się z sytuacją w której jesteśmy. Poprosił członków, aby 

bardziej zagłębili się w struktury swojej gminy i znaleźli wspólnie, właściwe rozwiązania 

mające na celu usprawnienie systemu.   

Pan Jan Krzywicki podzielił zdanie i wyraził pozytywna opinię, w kwestii przeprowadzenia 

kontroli w Spółce SGDO, w celu zbadania prawidłowości jej funkcjonowania, w 

szczególności w sprawach pracowniczych, jak i  gospodarki kasowej.  

Józef Piątek – Członek Zarządu: poprosił Biuro Związku o informację,  jak wygląda  

średnie zużycie wody w ciągu półrocza na osobę, poprosił panią Agnieszkę Sobczyńską o 

przedstawienie propozycji zmian stawki opłaty. 

Agnieszka Sobczyńska Główny Księgowy:  jeżeli podniesiemy stawkę opłaty od 1 stycznia 

2021 roku – proponuje 10,60 zł/m
3
 dla nieruchomości jednorodzinnych z kompostownikiem i 

11,00 zł/m
3
 – dla nieruchomości jednorodzinnych i wielorodzinnych bez kompostownika. 

Natomiast jeżeli podniesiemy stawkę opłaty od 1 października 2020 roku, to proponowana 

stawka będzie mogła wynosić: 10,20 zł/m
3
 dla nieruchomości jednorodzinnych z 

kompostownikiem i 10,80 zł/m
3
 dla nieruchomości jednorodzinnych i wielorodzinnych bez 

kompostownika. 

 

Kolejno nastąpiła dyskusja w sprawie podwyżki cen opłat za odbiór i zagospodarowanie 

odpadów.  

Józef Piątek – Członek Zarządu: wprowadzenie składki opłaty za gospodarowanie 

odpadami w wysokości 11,00 zł, przy założeniu, że średnie zużycie wody jest na poziomie 

ok. 2,70 m
3
,
 
daje nam kwotę do której zmierzaliśmy. Jednocześnie zaproponował, aby ta 

podwyżka obowiązywała od 1 stycznia 2021r. 



Jan Krzywicki – Przewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry odnosząc się do 

wypowiedzi przedmówcy stwierdził, że jest to dobre rozwiązanie. Musimy o tym rozmawiać, 

w sytuacji kiedy rynek narzuca nam pewną strukturę, wzrost płacy minimalnej, a tym samym 

wzrost pochodnych spowoduje, że nie unikniemy podwyżek. Obecna sytuacja ekonomiczna 

pozwala na zrównoważone podnoszenie kosztów. Musimy dostosować ceny do kosztów, 

które ponosimy, a są one coraz wyższe. Stawka w wysokości 10,00 zł przy większym 

zróżnicowaniu jest jak najbardziej adekwatna.  

Kolejno nastąpiła dyskusja w sprawie podwyżki cen opłat za odbiór i zagospodarowanie 

odpadów.  

Jan Krzywicki – Przewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry musimy brać pod 

uwagę to, że pandemia koronawirusa ma wpływ także na firmy obsługujące, zajmujące się 

odbiorem odpadów. Nowe zasady odbioru, bezpieczeństwo swoich pracowników, to 

wszystko może mieść wpływ, że ceny za odbiór zaczną wzrastać. Podkreślił  jednak, że 

sytuacja jest dynamiczna i nie wiadomo, czy nie ulegnie zmianie w kolejnych dniach, 

miesiącach. Wiemy, że obecna kalkulacja nie pokryła się z kosztami. Wszystkie wyliczenia 

opracowaliśmy szacunkowo. Obecnie w ustalaniu tej stawki myślę, że trzeba brać pod uwagę 

czynniki czysto ludzkie, społeczne i prośba do Wójtów i Burmistrzów, aby te czynniki brać 

najbardziej pod uwagę. Od podwyżki nie uciekniemy. Sytuacja już pokazuje nam, że deficyt 

może być w granicach ok. 400 tyś. złotych w tym roku.  

Grzegorz Brochocki  – Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry 

zaproponował aby wyznaczyć termin kolejnego spotkania Zgromadzenia. Poprosił 

pracowników Biura o przygotowanie zestawień finansowych na kolejne posiedzenie 

Zgromadzenia.  

Ustalono jednogłośnie termin spotkania Zarządu na dzień 28 sierpnia na godzinę  9:00 w 

Chojnie, natomiast termin Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry na dzień 10 września 

2020 r. godzina 10:00 w Warnicach.   

Ustalono, że najbliższe posiedzenia Zgromadzenia, poświęcone będzie dyskusji i decyzji w 

sprawie stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz poproszono Prezesa 

Spółki Gmin Dolnej Odry o wystąpienie w celu przedstawienia sytuacji finansowej i 

działalności gospodarczej Spółki.   

Przewodnicząca Zgromadzenia pani Danuta Maria Ankutowicz zakończyła dyskusję, 

podziękowała wszystkim obecnym za udział w posiedzeniu i zakończyła obrady.  

 

 

Przewodnicząca Zgromadzenia  

Związku Gmin Dolnej Odry  
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